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Milí Lopeničáři,
blíží se nám konec letošního, pro nás všechny
náročného a zároveň hodně zvláštního roku. Je tedy
na čase se trochu poohlédnout a zhodnotit co se
v naší obci událo a zároveň se zamyslet nad tím,
jaké výzvy na nás čekají v roce příštím.
Řada věcí, které jsme v minulých letech brali jako
naprostou samozřejmost, je letos spíše vzácností.
Situace v souvislosti s koronavirem a následnými
vládními nařízeními nám letos v mnoha případech
zkomplikovala setkávání s rodinou, blízkými
a přáteli. Znemožnila prakticky společenský život,

některé připravila o živobytí a nemálo z nás uvrhla
do pocitu strachu, frustrace a duševní nepohody.
Doufejme tedy, že se vše brzy zase v dobré obrátí
a věci se opět vrátí do „normálu.“ Nechť je tedy
alespoň závěr roku a období přicházej ících
vánočních svátků pro nás všechny časem klidu
a míru.
Přej i vám všem jménem celého zastupitelstva obce
Lopeník klidné a pohodové Vánoce s vašimi
blízkými a hlavně pevné zdraví a duševní pohodu
v novém roce.

Roman Buček, starosta

ÚÚVVOODDNNÍÍ SSLLOOVVOO
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„ Záchrana tonoucích je věcí tonoucích.“
citát připisovaný Stepanu Banderovi

Už na jaře tohoto roku jsme byli svědky trestuhodné
ignorace zákonných standardních mechanismů
krizového řízení premiérem české vlády, který
nepostupoval v souladu s právním řádem ČR, zejména
se zákonem č.240/2000 Sb. o krizovém řízení tím, že
včas neaktivoval ústřední krizový štáb. Česká vláda
nevyužila všechny prostředky ke zvládnutí situace,
podcenila a podceňuje komunikaci a tím podrývá
důvěru občanů v instituce státu a jej ich schopnost
obstát v náročných situacích.
Po probuzení se do reality a zj ištění, že jeden
superhrdina to opravdu nezvládne, zachránila vláda
situaci tvrdým lockdownem.
Koncem léta ale znovu projevila svou
nekompetentnost neschopností smysluplně
komunikovat a racionálně vyhodnocovat evidentně se
zhoršující situaci okolo epidemie čínské chřipky.
Jak si vede teď, a jaké jsou důsledky, posuďte sami.

Na jaře, v průběhu první vlny koronaviru, jsem se
průběžně ptal starosty, jestli chodí nějaké oběžníky,
instrukce, nebo alespoň informace, kde zj istit potřebné
informace. Nechodilo vůbec nic. O rouškách, či
dezinfekci nemluvě. Informace neměli ani starostové
větších měst.
Nelze očekávat, že se o nás „stát“ postará, zvláště když
jsme tak malá obec. Jsme na periferii zájmu i v době,
kdy vše funguje normálně. Stát má systémy krizového
řízení, ale ty slouží k ochraně a zaj ištění funkcí
a chodu státu.
Krizové plány musí mít obce s rozšířenou působností.
Malé obce nemají krizové plány pokud si je samy
nevytvoří a spadají pod obce s rozšířenou působností.

Někdo si může říct, že na Lopeníku žili lidé vždycky
nezávisle a soběstačně a že tu nic takového
nepotřebujeme. Ano, to první je pravda a velká
výhoda. Jako obec máme vlastní zdroj vody, který
sami spravujeme, spousta domácností má vlastní
studnu a společně máme velký potenciál k potravinové
soběstačnosti.

Jak jsme na tom ale jako jednotlivci i jako obec se
závislostí na elektřině? Jak jsme připraveni na
dlouhodobější výpadek? Na kolik dnů má každý doma
zásobu potravin a vody, aniž by musel jet do Brodu,
kde už může být dávno vykoupeno? Známe všechny
sousedy ve svém bezprostředním okolí? Kdo se vedle
přistěhoval, nebo vedle koho jsem se přistěhoval? Jak
jsem na tom s ochranou vlastního zdraví, života

a majetku? Jaké mám možnosti si v případě delší krize
zaj istit lékařskou péči, vzdělání dětí, služby a řemesla?
Zvládnu všechno sám s rodinou, nebo je výhodnější
se domluvit s dalšími lidmi a v rámci možností
se připravit?

Je to věc složitá a citlivá. Nemusí se stát vůbec nic.
Může ale vzniknout situace, která zrovna nikoho
nenapadla. Jsme lidé schopní a spousta potřebných
mechanismů vznikne spontánně. Může být ale velkou
výhodou mít základní věci promyšlené a připravené
předem a v klidu.

Sám za sebe bych byl nejspokojenější, kdyby nebylo
vůbec nutné cokoliv z toho řešit, ale stav světa a stav
společnosti mě nenechává v klidu a přinutil mě toto
téma otevřít i na Lopeníku.

Navrhuji setkání občanů Lopeníka, věnované krizové
přípravě. Setkání by proběhlo jakmile PES dovolí
(pokud brzy nepojde), nebo dle aktuální potřeby.
Čas a místo včas najdete na stránkách obce. Pokud má
někdo zájem podílet se na přípravě setkání, ozvěte se
mi.

Inspirací a zdrojem mi mimo jiné byla kniha Ruka noci
podaná, aneb Základy rodinné a krizové připravenosti
od Václava Cílka, Ferdinanda Šmikmátora a kol.
a webové stránky Senátu ČR.
Koho téma zajímá, velmi knihu doporučuji.

Přej i všem zdraví, sílu a klidnou mysl v těchto
neklidných časech.

Tomáš Kalous, místostarosta
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V březnu se téměř zastavil život. Jak s tím naložit?
Naštěstí přírodu nezavřeli. A na Lopeníku je za čím jít.
Stačí dobré boty a zdejší syrová příroda vám nabídne
možností, kolik jen budete chtít. Ať je chlad či vedro,
všechno je snesitelné, protože odměnou jsou stále se
měnící scenérie a dech beroucí výhledy, jak nikde j inde
na světě. Můžete zažít východ slunce, až kýčovitý
západ slunce a oblohu plnou hvězd a zářících planet.

Je vidět, že zdejší prostředí objevilo více turistů, jak
dříve. Cestou potkáváte starší pár vedoucí se za ruce,
rodiny s dětmi, skupinky mladých lidí, nebo starého
pána, který s kolem zdolává vrchol Lopeníku.

Rozhledna Velký Lopeník je často cílem těch,
kteří se chtěj í více sblížit se zdejší přírodou. Rozhledna
je dostupné všem a je to místo, které má zvláštní náboj
a energii. Zážitek z výšlapu vás bude ještě pár dnů
nabíjet. To mohu jen potvrdit. Zbývá jen dodat,
neseďme doma, užívejme zdejší krásy, vždyť život
se skládá z malých radostí.

Přej i všem pokojné svátky prožité ve zdraví, v radosti
a s lidmi, kteří jsou vám nejbližší.

Marie Ševčíková

Život se nezastavil



Obec využila dotace na zefektivnění
hospodaření v obecních lesích

VVYYBBAAVVEENNÍÍ OOBBCCEE

Kůrovcová kalamita se bohužel nevyhnula ani našim

obecním lesům. Zatím se naštěstí neprojevila

v takovém měřítku jako jinde v republice, ale jej í

dopady v souvislosti s nízkými výkupními cenami

na trhu se dřevem pociťujeme úplně stejně. Část

kůrovcového dřeva se zatím daří byť za nižší ceny než

v minulých letech se ziskem prodat. Část dřeva je však

buď úplně neprodejná, nebo prodejná za cenu pod

výrobními náklady, což se nevyplatí. Napadené dřevo

je však i přesto nezbytné vytěžit, zpracovat a odvést.

Abychom zefektivnili hospodaření v obecních lesích,

podali jsme žádosti o dotace na 2 nové stroje.

Prvním byl vyvážecí klanicový vlek Scandic ST6

s nakládacím hydraulickým ramenem SC-53.

Na ten nám 50% dotací přispěl Podpůrný garanční

rolnický a lesnický fond (PGRLF). Díky němu jsme

nyní soběstační v odvozu dřeva v celých délkách

z obecních lesů. Stroj bude převážně používán při

úklidu lesa po těžbě a odvozu potěžebních zbytků.

Druhým pořízeným pomocníkem byl řezací a štípací

stroj Palax PRO 360 včetně hydraulicky ovládaného

podávacího stolu a hydraulického zvedáku. Dotace

na něj činila opět 50% a tentokráte nám na něj přispěl

Státní zemědělský a intervenční fond (SZIF) v rámci

„Programu rozvoje venkova,“ podprogramu „Investice

do strojů a technologií využívaných v lesním

hospodářství.“ Tato sestava nám tak umožní dřevo

přivezené v celých délkách pořezat na požadovanou

délku polen (od 25 do 60 cm dle nastavení obsluhou)

a zároveň i poštípat. Obsluhu stroje je navíc schopen

obstarat sám jeden člověk.

Díky dotacím je tak nyní obec vybavena potřebnou

technikou pro zpracování j inak neprodejného či

se ztrátou prodejného materiálu na palivové dřevo,

které tak budeme moct od příštího roku nabídnout

občanům. Působením tohoto synergického efektu tím

bude obec efektivněj i hospodařit v obecních lesích

a zároveň budou mít občané možnost si zakoupit

hotové naštípané a nařezané palivové dřevo

za přijatelnou cenu. Bližší informace k cenám, druhu

dřeva, objednávkám a možným termínům dodání

zveřejníme v prvním čtvrtletí příštího roku.

Roman Buček
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Stejně jako v  minulých letech ani letos jsme nemohli

opomenout údržbu rozhledny na Velkém Lopeníku.

V  minulých letech jsme vytvořili nový přístřešek

uvnitř rozhledny pro obsluhu kiosku, opravovali jsme

zábradlí, které potřebovalo vyztužit a zpevnit, měnily

se nejopotřebovanější schody atd.

Letos pak došlo také na ochrannou mříž na „prodejním

okénku“ a vytvořeny byly i nové suché záchody

(kadibudky).

Rozhledna nám však stárne a musí čelit tvrdým

povětrnostním podmínkám. Aby nám vydržela co

nejdéle, přizvali jsme letos zástupce společnosti New

Work, s.r.o., která rozhlednu projektovala k  posouzení

jej ího stávajícího stavu. Zároveň jsme se dohodli na

sestavení sestavení přesného plánu údržby na budoucí

léta, aby opatření na jej í údržbě dávaly smysl a nebyly

chaotické.

Rozhledna je zcela nepochybně jedním z  největších

lákadel pro turisty z  širokého okolí a zároveň obci

generuje nemalý příjem do rozpočtu. Pro představu za

letošní letní sezónu nám rozhledna vydělala na

vstupném bezmála 450 tis. Kč a dalších téměř 100 tis.

Kč na prodej i občerstvení a upomínkových předmětů.

Doufejme, že se nám bude takto dařit i v  budoucnu a

rozhledna nám ještě řadu let vydrží.

Roman Buček
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Nezapomínáme ani na údržbu rozhledny

NNOOVVÉÉ SSUUCCHHÉÉ WWCC

Rekonstrukce obecního úřadu

Zub času v  kombinaci s  povětrnostními podmínkami

si vybraly svou daň také na dřevěném obložení štítů

budovy obecního úřadu a zábradlí. Jeho stav už byl tak

špatný, že hrozil pád jeho částí na občany přicházej ící

na obecní úřad k  vyřízení úředních záležitostí.

Před zahájením samotných oprav bylo nejprve potřeba

nechat společností E.ON z  důvodu bezpečnosti

zaizolovat vedení nízkého napětí před budou úřadu.

V  rámci oprav pak došlo k  demontáži starého obložení

a zábradlí, novému zateplení štítů kvůli úspoře tepla,

instalaci a nátěru nového obložení se zábradlím a

nátěru závětrných lišt, okapů a svodů vody. Pro celou

opravu byla potřebná také montáž lešení, které nám

zapůjčil jeden z  místních rodáků, za což mu patří

poděkování. Budova obecního úřadu tak vypadá opět

o něco reprezentativněj i a zároveň díky zateplení bude

energeticky méně náročná.

Roman Buček



Vánoce. . . Všude! V televizi, na billboardech,

ve výkladních skříních, v kostelích, v ulicích,

na náměstích, na limonádách, na ponožkách. . . Člověk

aby se bál otevřít sardinky! Hlasatelé v televizi se tváří

povinně radostně a "svátečně", odevšad k nám zaznívá,

že máme naplno prožívat "vánoční idylu". Sentiment

teče proudem. . .

Vánoce ale nepřináší radost všem. Mnohdy lidé místo

vánoční pohody paradoxně stres, nepokoj a smutek.

Idylu "rodinných svátků" j itří bolest rozpadlých rodin.

Štědrost vánočního stolu kontrastuje se samotou lidí

opuštěných a přehlížených. Na vlně Vánoc se

s úspěchem přiživuje reklama, obchodníci, politici

i kapesní zloděj i. A tak se Vánoce tohoto věku mění

v pouhou karikaturu Vánoc původních.

Ale - co jsou Vánoce doopravdy?

Vánoce jsou dobrou zprávou. Zprávou o tom, že sám

Bůh přišel v Ježíši Kristu za lidmi, aby jim přinesl

nabídku nového života. Života, který není určován

mocí zla, hříchu a smrti, ale reálnou nadějí věčného

života s Bohem. Jeho láska k člověku měla nečekanou

podobu. Ježíš se nenarodil do žádné idyly,

ale přizpůsobil se prostým lidem. První vánoční vůně

se nelinula ze speciální aroma-lampičky, ale byl j í trus

ustájeného dobytka a zatuchlá sláma. Mocný Bůh

přišel jako bezmocné dítě, bohatý Bůh se nechal uložit

skoro nahý v chudých jeslích ve chlévě. To vše proto,

abychom uvěřili, že nás neohrožuje, nevykořisťuje,

a že nechce nic pro sebe. Abychom uvěřili, že má

s námi dobré úmysly a plány. Že zná důvěrně naše

životní podmínky, že nám rozumí a záleží mu na nás.

Má nás rád, že za nás vyměnil i nebeskou slávu.. .

A opravdu, dobrá zpráva je, že Bůh má dobré úmysly

i se mnou a s tebou. Záleží mu i na tobě, rozumí ti

a má tě rád. Neboj se ho proto svými slovy pozvat i

do svého života! On chce být s tebou v každé tvé idyle

i neidyle. V tom spočívají opravdové Vánoce.

Ignác Mucha

"Hle. dívka počne a porodí syna a dá mu jméno

Immanuel, to je "S námi Bůh". (Bible, Izajáš 7,14)

A takové Vánoce vám všem přej i po nečekaně

darovaném tichu (píseň od Pavla Helana) adventu,

i když budou letos trochu jiné i díky různým

omezením, ale Bůh je s námi! Též požehnaný nový rok

2021 v lepších časech!

Ježíš řekl: "Svůj pokoj vám dávám; ne jako dává svět,

já vám dávám. Ať se vaše srdce nechvěje a nepodléhá

obavám. . ." (Jan 14,27)

P. Pavel Vágner, farář
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NETRADIČNÍ VÁNOČNÍ PŘÁNÍ
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Milí farníci!

1. nedělí adventní jsme vstoupili do nového církevního

roku ve zvláštní koronavirové době různých omezení a

zákazů. Přesto, byť pravděpodobně v omezeném počtu

účastníků bohoslužeb budeme slavit vánoce, které

letos budou asi j iné a také si v tomto liturgickém roce

připomeneme 1100 let od smrti sv. Ludmily a také 60

let od smrti arcibiskupa Josefa Karla Matochy,

nekrvavého mučedníka komunismu. Připojíme se ke

Světovému eucharistickému kongresu, který se bude

konat v Budapešti, Arcidiecézním eucharistickým

kongresem dětí a Kongresem členů Eucharistické

hodiny.

V pastorační oblasti se, dá-li Pán soustředíme na

uskutečnění programů, které vyplynou ze setkání

Pastoračních rad farností (bohužel se pořád odkládají

kvůli nepříznivé situaci) a v naší farnosti čekáme na

nové volby do Pastorační rady až to bude možné. Měly

být j iž v měsíci listopadu. Neuskutečnily se kvůli

pandemii. Mnohdy se volby do pastorační i

ekonomické rady vnímají, že to nic neznamená pro

farnost. Já to ale považuji za velmi důležité v pohledu

na dalším rozvoji farní rodiny. Členové pastorační rady

i ekonomické rady mohou mít obrovský vliv na životě

farnosti. Jsem si vědom, že farnost nemůže fungovat

jen na schopnostech a aktivitách kněze. Ba, naopak

jsem přesvědčen, že farnost se bude rozvíjet podle

toho, jak se zapojí členové pastorační a ekonomické

rady do života farnosti a hlavně, jak se zapojí všichni

farníci. Je nás asi 160 přítomných podle posledního

sčítání na nedělních bohoslužbách. To není nic

zanedbatelného. Proto vás prosím, abyste k volbám

přistoupili velmi zodpovědně a volili ty kandidáty,

kteří budou ochotni dát své schopnosti a čas životu

farnosti. Volit může ten, kdo patří do naší farnosti a má

15 let. Zvolen může být ten, kdo má minimálně 18 let,

chodí pravidelně do kostela a je více ve farnosti

aktivní. Vážím si velmi služby dosavadním členům

pastorační rady a moc jim za to děkuji.

V příštím roce 2021 také mnozí mladí přátelé (17),

dá-li Pán přijmou svátost biřmování - svátost

křesťanské dospělosti. Hlavní podmínka je pravidelná

nedělní účast na mši svaté (až to bude možné), chodit

na pravidelná setkání a musí být aktivně zapojeni

do života farnosti.

Před poutí (Cyrile) budeme slavit 150. výročí

Posvěcení našeho kostela. Na tuto významnou slavnost

pozveme biskupa.

Často v pastorační činnosti nejde o naši aktivitu,

ale o působení Boha, kterému se dáme k dispozici,

který nás samotné proměňuje a prozařuje. K živému

společenství víry, které svědčí o vítězném Kristu,

jsou různé cesty. "Cestu si vyberte, říká arcibiskup,

svobodně, ale neváhejte! Získejte spolupracovníky!

Zajeďte k těm, kteří vás oslovili, a nechejte si pomoci!

Nebo navažte na vlastní tradici a oživte to dobré,

co u vás usnulo. Plody nebudou zítra, ale přijdou tím

dřív, čím dřív začnete".

Těžko se plánují pastorační farní akce, když nevíme,

jaká bude situace a co bude možné uskutečnit. Věřme,

že alespoň něco se podaří udělat pro farníky, kterými

jste vy, všichni!

Na závěr chci každého z nás povzbudit k tomu,

abychom svou zodpovědnost za farní rodinu vkládali

do každodenní modlitby svatého růžence zvláště

v době pandemie. Modleme se a tak pouštějme

do našich životů i života farnosti samotného Boha.

K tomu vám všem s radostí v srdci i s vděčností

za spolupráci na Božím díle žehná na přímluvu Panny

Marie, Cyrila a Metoděje.

Arcibiskup Jan a P. Pavel

Slovo arcibiskupa a kněze



Bratři a sestry, milí farníci!
V těchto dnech procházíme nelehkým obdobím. Nic
podobného jsme neočekávali a nedokázali si ani
představit. Zmocňuje se nás strach ze šíření nemoci
COVID-19, kterou způsobuje vir SARS-CoV-2. Bilance
pandemie této virové nemoci je katastrofální: ke konci
března (podle statistik) se na celém světě nakazilo
téměř 770.000 lidí, z nichž přes 37.000 lidí infekci
podlehlo. A začalo druhá vlna a možná bude
i třetí atd. . . I když se celý svět pokouší šíření viru
zabránit různými opatřeními a zákazy, počet
nakažených a umírajících každým dnem roste někde
ve světě. Optimismus přináší solidarita lidí, kteří si
navzájem pomáhají. Přesto mnozí podléhají strachu
z budoucnosti. Jaké budou ekonomické důsledky
pandemie? Řada lidí se bojí, že přijdou o práci,
že nebudou mít na splátky, že neuživí rodinu, mají
psychické problémy. Lze v této situaci najít zdroj
útěchy, naděje a jistoty pro budoucnost?

Kniha všech knih, Bible, je jedinečná ve své
pravdivosti. Nevyhýbá se ani otázce strachu.
Už na prvních stránkách Bible se dozvídáme,
že se Adam po spáchání hříchu bál, ukrýval se před
Bohem. Bylo to nesmyslné jednání. Když čteme Bibli
dál, vidíme, že se téma strachu znovu a znovu opakuje.
Přiznejme si, že toto téma se týká každého z nás.
Každý z nás se tu a tam, více či méně, bojí. Bojíme se
o práci, o děti, o zdraví, boj íme se toho, co nám
přinese budoucnost.

Má něco smysl v této době něco plánovat, když
nevíme jestli se to uskuteční? Tento strach je mnohem
závaznější než jen nepříjemné pocity, obavy z toho,
jak to dopadne, třeba u maturity. Masivní strach nám
"sedí" v hlavě, nedá nám na nic j iného myslet,
ochromuje nás, nutí nás dělat věci, které bychom jinak
nikdy neudělali. Nezápasíme s tímto druhem strachu
v tyto dny i my? Dá se takový strach překonat,
je možné nad ním zvítězit? Mírný strach je v životě
užitečný. Probouzí v nás obrannou reakci, nastoupí
adrenalin, nabudí naše smysly k větší pozornosti,
přepne naše nervy a svaly na vyšší výkon. Člověk
je připraven k obraně, útoku - nebo také útěku.
I tím lze "vyhrát" nad nebezpečím.

Zcela jinak vypadá silný strach. Člověk propadne
panice: neví, co dělat, začíná zmatkovat. Zbledne,
roztřese se, rozklepe, nemůže se hnout. Není schopen
komunikovat, není schopen něco udělat, jeho vůle
je paralyzována, celé tělo je doslova ochromeno.
I o takovém strachu mluví Bible. Dokonce v životě
slavných izraelských králů. Kniha Samuelova popisuje
situaci, kdy král Saul spatřil nepřátelské vojsko:
"Když Saul uviděl pelištejské vojsko, bál se a celý se
třásl strachy." Pozděj i slavný král David, jsa
pronásledován svými nepřáteli, říká: "Motám se
ve svém reptání a střečkuji, když slyším nepřítele,
když na mě tlačí ničema; házej í na mě nepravosti
a hněvivě mě osočují. Srdce se ve mně svírá, dolehly
na mě hrůzy smrti. Přepadá mě strach a chvění
a zachvacuje mě hrůza." David nakonec přiznává,
že chce někam utéct, někam hodně daleko. Jen aby měl
klid.

Strach z nás dělá jiné lidi, nutí nás dělat věci, které
bychom jinak nedělali. Strach nejednou vede člověka
i k ústupkům z jeho morálních zásad, k polovičatosti,
kompromisům až i ke zradě. Bible mluví o tom, že
dobrá vůle Boží - s námi lidmi - je o tom, abychom
nežili ve strachu, ale v pokoji srdce, mysli, celého
nitra. Nepřítel Boží i lidský, ďábel, se snaží o pravý
opak. Podařilo se mu to už v ráj i - v případě Adama.
Jeho touhou je, abychom ztráceli víru, naděj i, důvěru
v Boha. To všechno chce nahradit strachem a jeho
prostřednictvím nás ovládat. Dokonce tak, že strach
určuje naše myšlení, mluvení i konání. Strach se stává
duchovní mocností v našem životě, které se "klaníme",
které sloužíme. Najednou sloužíme strachu namísto
toho, abychom sloužili miluj ícímu Bohu. Namísto
radosti, optimismu víry a naděje se stáváme nositeli
a šiřiteli této smrtící infekce - strachu. Nechat se
ovládat strachem je cesta sebezničení. Věříš víc
představám, které ti našeptává strach, než tomu,
co ti říká Bůh. Věříš negativním myšlenkám
a katastrofickým scénářům (které do nás valí média,
politici, zprávy) více než povzbuzujícím slovům Bible.
Uvádí se, že v Bibli je 365krát slovo: "Neboj se, neměj
strach!" Tedy na každý den v kalendářním roce.
Že se bát nemáme a nemusíme, ať se děje cokoliv,
je tedy zřejmé.

SLOVA POVZBUZENÍ  STRACHU SE NEBOJ!
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Věřit Bohu, respektovat jej , brát vážně jeho slovo

znamená jediné: nebát se, protože se bát nemusíme!

Pokud se ještě stále bojíš, věříš zřejmě někomu

jinému, něčemu jinému více než Bohu.

Vysvobození ze strachu nebývá laciné, ale může přijít

rychleji, než si myslíme. Stačí nasměrovat svoji víru

tam, kam mířit má. Nevpouštět do života všechny

Strachy, které na nás útočí, ale spolehnout se na Pána

Boha, na jeho zaslíbení. A když Pán Bůh dovolí,

abychom procházeli zkouškou, jako v přírodě

současného šíření koronaviru, je to proto, aby posílil

naši víru, důvěru v něho. Komu budeme v té současné

zkoušce naslouchat? Ďáblu, který říká: Bůh je daleko,

nezajímá se o tebe, má na starost j iné věci, budeš mít

smůlu a virus tě dostane? Anebo Bohu, který ti říká:

jsem tvůj Bůh, neměj starost o zítřek, jsi moje dítě,

miluj i tě, budu tě chránit, nikdy tě neopustím, nemusíš

se bát!

Položme si tu otázku znovu: komu budeme ve "zkoušce

koronaviru" naslouchat? Rozhodneme se naslouchat

Božímu hlasu? Máme dost odvahy říci ďáblovi: odejdi

ode mě, nebudu tě poslouchat! Když obstoj íme ve

zkoušce, Bůh nám dá svůj pokoj a ve svůj čas i

východisko pro naši osobní situaci. Velmi praktické

východisko. Nezapomene na nás. Klidně si k tomu

může použít i lidí, kteří patří do Boží rodiny a žij í

podle Ježíšova příkazu: "Břemena jedni druhých neste,

a tak plňte přikázání lásky."

Bůh je i dnes připraven přinést do Tvého života pokoj ,

naděj i, j istoty pro budoucnost. Nemusíš se bát! On na

tebe nezapomněl! Věř mu a svěř mu svůj život! Stoj í

to za to!

Slova Bible: "Neboj se, vždyť já jsem s tebou,

nerozhlížej se úzkostlivě, já jsem tvůj Bůh. Dodám ti

odvahu, pomocí ti budu, budu tě podpírat pravicí své

spravedlnosti. Izajáš 41 ,10

To vám všem vyprošuje do těchto nelehkých dní

Jaroslav Pleva a P. Pavel Vágner, farář
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Ve druhé polovině letošního roku jsme se museli pustit

do oprav mostu u Točny, respektive mostních opěr,

které byly dlouhodobým vymíláním vody tekoucí

v  potoce Hrubár postupně obnažovány. Pomyslnou

poslední kapkou byly červnové přívalové deště a

následné velké rozvodnění potoka. Ty si kromě

materiálních škod bohužel vyžádaly také jeden lidský

život.

Po těchto přívalových srážkách byly mostní opěry u

paty mostu z  obou stran j iž natolik podemlety, že

hrozilo jeho poškození z  hlediska statiky. Na situaci

upozornil jeden z  místních občanů, kterému patří velké

poděkování za jeho všímavost. Bylo nezbytné co

nejrychlej i zaháj it práce na opravách. Nejprve byly

provedeny výkopové práce kvůli zbudování nových

opěrných patek po stranách koryta potoka, následovala

jej ich výstavba z  železobetonu, vytvoření bednění

z  fošen a následné zalití celého díla betonem

vyztuženého železnými kari sítěmi.

Tato oprava si vyžádala více než 100 tis. Kč

z  obecního rozpočtu. Část prostředků by se nám však

mohla vrátit, pokud uspějeme se žádostí o dotaci

v  rámci programu Obnova obecního a krajského

majetku po živelních pohromách.

Roman Buček

Proběhla oprava mostu u Točny
OOBBEECCNNÍÍ IINNFFRRAASSTTRRUUKKTTUURRAA
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Po obnově komunikací „Horní cesta“ v  roce 2017

a „Ke zvonici“ v  roce 2019 jsme podali žádost o dotaci

na rekonstrukci další obecní cesty. Tentokrát to bude

ta „K horní škole.“ Nechali jsme zpracovat projekt,

který počítá s  frézováním stávajícího povrchu cesty,

srovnání jej ích příčných i podélných sklonů, zpevnění

a zhutnění podkladních vrstev, rekonstrukci propustí

pod komunikací včetně té na potoce Hrubár pod

školou, mýcením a čistěním příkop a položením

nového asfaltu a zpevnění krajnic.

Původně jsme měli v  projektu také výměnu propustí

pod sjezdy z  komunikace avšak z  důvodu změny

pravidel pro žadatele a neuznatelnosti těchto nákladů

jsme museli tuto položku z  projektu vypustit. Žádost

o dotaci včetně všech povinných příloh je j iž podána

na Ministerstvu pro místní rozvoj . Nyní nám nezbývá

než čekat a držet palce, že bude žádost schválena.

Roman Buček

Další obecní cesta by se mohla dočkat rekonstrukce
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Obec získala dotaci na opravu horní školy

Díky členství v  Místní akční skupině (MAS)

Bojkovsko bude mít obec zbrusu nové vnitřní prostory

pro pořádání společenských a kulturních akcí. V  rámci

rozpočtu MAS Bojkovsko totiž nebyly z  důvodu

nízkého zájmu vyčerpány všechny prostředky původně

určené na podporu zemědělských podnikatelů, které

rozděluje Státní zemědělský a intervenční fond (SZIF).

Aby MAS tyto peníze využila, bylo rozhodnuto

o přesunutí těchto volných finančních prostředků

do programu „Podpora provádění operací v  rámci

komunitně vedeného rozvoje.“ Tímto se otevřela cesta

pro členské obce MAS, aby mohli žádat o dotace

na podporu kulturní a spolkové činnosti obce ze SZIF.

Nechali jsme tedy zpracovat projekt na opravu

vnitřních prostor budovy tak, aby bylo možné tuto

žádost podat. Projekt počítá s  vytvořením jednoho

velkého společenského sálu pro společenské akce typu

„Setkání seniorů po kopě,“ stavění a kácení máje jako

zázemí v  případě nepříznivého počasí či různé oslavy.

Dále pak jednoho menšího sálu pro činnost spolků jako

např. dětský klub apod., opravou sociálních zařízení,

výměnou elektroinstalace, vytápění, oken a dveří

a celkové úpravy vnitřních prostor. Do projektu

bohužel nebylo možné z  důvodu neuznatelnosti

nákladů v  rámci tohoto dotačního titulu zahrnout

opravu a vybavení kuchyně. Ta by měla sloužit

především jako přípravna občerstvení a zázemí pro

pořadatele společenských akcí. Na tyto stavební

úpravy se tak budeme muset pokusit sehnat peníze

j inde. Podobné je to také s  opravou fasády nebo

chodníků kolem budovy. Určitá šance získat

prostředky na tyto opravy se rýsuje u Ministerstva pro

místní rozvoj , kam hodláme podat další žádost.

Naše stávající žádost na SZIFu prošla úspěšně

administrativní kontrolou a nyní jsme byli vyzváni

k  podpisu Dohody o poskytnutí dotace, která by měla

činit přes 2 mil. Kč. Samotná oprava vnitřních částí

budovy by tedy měla proběhnout j iž v  příštím roce.

Roman Buček

Dokončujeme přípravu projektu na posílení vodních zdrojů

Letošní rok byl na srážky poměrně vydatný, čímž silně

kontrastoval s  minulými 5-ti lety, kdy se celá republika

potýkala se suchem. Dle prognóz budou takovéto

výkyvy v  budoucnu stále častější a je třeba se na ně

připravit. Jedním z  kroků v  rámci těchto příprav je

posilování zdrojů pitné vody. Na přelomu loňského

a letošního roku jsme nechali zpracovat geofyzikální

průzkum pro určení vhodných lokalit pro vybudování

nové vrtané studny a v  současné době připravujeme

projekt na jej í vytvoření. Jeho součástí by mělo být

také vytvoření nového přivaděče od stávajících studní

a vystrojení vodojemu monitorovací technologií.

Jakmile bude projekt připraven, hodláme požádat

o dotaci v  rámci výzvy z  Národního programu Životní

prostředí.

V  budoucnu bude také nezbytná rekonstrukce

vodovodního řadu, respektive jeho prvních tří etap,

na kterých jsou poruchy téměř na denním pořádku.

V  současné době však neexistuje žádný dotační titul,

který by tyto rekonstrukce podporoval a z  obecního

rozpočtu bez finančních prostředků „zvenčí“ je taková

akce víceméně neufinancovatelná.

Roman Buček
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SVOZ ODPADU
500,-Kč/ fyzická osoba přihlášena v obci,

750,-Kč/ vlastník stavby určené k rekreaci nebo rodinný

dům, ve kterém není přihlášena žádná fyzická osoba

ZA PSA
100,-Kč/ jeden pes, 200,-/ za druhého a každého

dalšího psa

ZA PSA (občané starší 65 let)
50,-Kč/jeden pes, 100,-Kč/ za druhého a každého

dalšího psa

POPELNICE
130,-Kč

Poplatky jsou stanoveny podle nových Obecně

závazných vyhlášek obce Lopeník platných od 1.1.2020.

V případě platby na účet obce 10129721/100
uvádějte jako variabilní symbol:

- za odpad: číslo popisné + rok

(příklad 2112021)

- za psa: 1341+číslo popisné + koncovka roku

(příklad: 134121121)

- za popelnici: 2111 + číslo popisné + koncovka roku

(příklad 211121121)

(příklad je uveden na čísle popisném 211)

Svoz komunálního odpadu bude probíhat každý lichý

čtvrtek jako v letošním roce.

Svoz plastů l. pololetí roku 2021

20.1., 17.2., 17.3., 28.4., 26.5., 23.6.
Pytle na plast: k vyzvednutí na OÚ.

Žádáme o nahlášení stavu vody nejpozději

do 31. 3. 2021.

PPOOPPLLAATTKKYY NNAA RROOKK 22002211
Mše na Velkém Lopeníku 18. července,

kterou hudebně doprovodila hudecká

muzika "Metošé"


